

CONTENTS

N°1, Tome 159, *first quarter* 2006

LECTURES

- *Toxicology of mycotoxins, hazards and risks in human and animal food*, by P. Galtier, N. Loiseau, I.P. Oswald and O. Puel. **p. 5**
- *Immunoprophylactic and immunotherapeutic prospects in prion diseases*, by C. Carnaud and V. Bachy. **p. 15**

COMMUNICATIONS

- *Radiation protection and the practice of veterinary medicine*, by J. Doucet, H. Martinez, B. Pelletier and C. Roy. **p. 31**
- *Pathogens identified in calves with neonatal gastro-enteritis in Vendée (France)*, by J.-M. Quillet, S. Assié, M.O. De Beaulny, J. Lepeule and H. Seegers. **p. 37**
- *Physiology of ducks during force-feeding : study of hepatic steatosis*, by G. Bénard, T. Bengone, D. Prehn, S. Durand, Ch. Labie and P. Bénard. **p. 43**
- *Equine polysaccharide storage myopathy: retrospective study on 15 french cases between 2000 and 2005*, by A. Giraudet. **p. 53**
- *Investigation into intestinal infestation of dogs in a rural area of Gabon*, by T. Normand, O. Bourry, H. Dang, E. Leroy, G. Bourdoiseau and B. Davoust. **p. 59**
- *Equine parasitic and fungal pneumonias : clinical aspects*, by I. Desjardins and J. Guillot. **p. 67**
- *Update on the chemoresistance of equine intestinal parasites to anthelmintic drugs*, by F. Beugnet. **p. 77**
- *Equine dermatophytoses*, by J. Guillot and R. Chermette. **p. 85**

SHORT COMMUNICATION

- *H5N1 avian influenza: concerns over the vaccine in animals and man*, by M.P. Durand. **p. 93**

BOOK PRESENTATIONS

p. 97

ACADEMY ACTIVITIES

p. 101

N°1, Tome 159, premier trimestre 2006

MÉMOIRES

- Toxicologie des mycotoxines : dangers et risques en alimentation humaine et animale, par P. Galtier, N. Loiseau, I.P. Oswald et O. Puel. **p. 5**
- Perspectives immunoprophylactiques et immunothérapeutiques contre les maladies à prions, par C. Carnaud et V. Bachy. **p. 15**

COMMUNICATIONS

- Radioprotection et exercice de la Médecine vétérinaire, par J. Doucet, H. Martinez, B. Pelletier et C. Roy. **p. 31**
- Agents pathogènes mis en évidence chez des veaux lors de gastro-entérites néonatales dans les troupeaux bovins de Vendée, par J.-M. Quillet, S. Assié, M.O. De Beaulny, J. Lepeule et H. Seegers. **p. 37**
- Contribution à l'étude de la physiologie du canard en gavage : étude de la stéatose hépatique, par G. Bénard, T. Bengone, D. Prehn, S. Durand, C. Labie et P. Bénard. **p. 43**
- Myopathie équine par stockage de polysaccharides : étude rétrospective sur 15 cas français entre 2000 et 2005, par A. Giraudet. **p. 53**
- Enquête sur le parasitisme digestif des chiens dans une zone rurale du Gabon, par T. Normand, O. Bourry, H.Dang, E. Leroy, G. Bourdoiseau et B. Davoust. **p. 59**
- Aspects cliniques des pneumonies parasitaires et fongiques chez le cheval, par I. Desjardins et J. Guillot. **p. 67**
- La résistance aux antiparasitaires chez les parasites des chevaux, par F. Beugnet. **p. 77**
- Les dermatophytoses équines : des dermatoses toujours d'actualité, par J. Guillot et R. Chermette. **p. 85**

NOTE

- Influenza aviaire H5 N1 : problèmes posés par le vaccin chez l'animal et l'homme, par M.P. Durand. **p. 93**

PRÉSENTATIONS D'OUVRAGES

p. 97

ACTES

p. 101